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Verslag Overlegorgaan  
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 9 december 2022, 10.00-12.30u  
Locatie: bezoekerscentrum De Kennemerduinen 
 

Aanwezig Afwezig 
Dhr. C. Roem (voorzitter) 
Dhr. L. Carree (gemeente Zandvoort)  
Dhr. S. Smeets (gemeente Velsen) 
Mevr. R. Tienkamp (SBB)  
Dhr. A. Pander (NM)  
Dhr. H. Wijkhuisen (gemeente Bloemendaal) 
Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Mevr. M. Kuipers (PWN) 
Mevr. S. Greeuw (NPZK) 
Dhr. J. van Herk (projectleider LNV subsidie)  
Mevr. S. Scheffer (notulist) 
Mevr. M. Stefanski (Ministerie van LNV t/m agendapunt 4) 
 
 

Mw. P. Schut (IVN) 
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
John Arkes (PNH) 
Dhr. B. Knapp (Hoogheemraadschap Rijnland) 
 
Toehoorders 
Chris Brunner 
Dik Vonk 
 
Bijlagen 
Geen 
 
Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 
 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda 

De heer Roem opent voor de laatste keer als voorzitter de vergadering en heet iedereen van harte 
welkom. De heer Berkhout, mevrouw Schut en de heer Knapp zijn afwezig. Omdat ook mevrouw 
Pellinkhof en mevrouw Holland niet aanwezig kunnen zijn, komt het agendapunt C&E te vervallen. John 
Arkes sluit voortaan namens PNH bij het overleg aan, maar is voor dit overleg verhinderd. 
Er zijn twee gasten aanwezig als toehoorder: Chris Brunner, Coördinator natuurbescherming 
Vogelwerkgroep Zuid-Kennemerland en Dik Vonk, voormalig stadsecoloog van de gemeente Haarlem en 
lid adviescommissie NPZK. 
De agenda wordt met inachtneming van het vervallen agendapunt vastgesteld.  

 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 

De heer Roem geeft een toelichting op een aantal ontwikkelingen: 
 
Afscheid Cees Roem als voorzitter en nieuwe voorzitter 
De termijn van het voorzitterschap van de heer Roem eindigt conform de statutaire benoemingstermijn. 
Annette Baerveldt volgt hem per 1 januari 2023 als voorzitter van NPZK op. In de nieuwsbrief van 15 
december stelt zij zich nader voor.  
 
Functie van secretaris 

 Mevrouw Greeuw blijft de komende twee maanden de functie van secretaris vervullen.  
 

Contact met provincie Noord-Holland 
De heer Roem, mevrouw Greeuw en de heer Wijkhuisen hebben gesproken met John Arkes van PNH. Hij 
is de opvolger van Gerben Biermann. Deze afspraak was mede vanwege de afspraak uit de 
bestuursvergadering om de banden met PNH blijvend aan te halen. Op voorstel van mevrouw Van 
Wesemael wordt in dat kader ook gedeputeerde Esther Rommel uitgenodigd in aanvulling op het eerder 
georganiseerde bezoek voor de statenleden. Volgend jaar wordt een dergelijk bezoek ook voor de 
gemeenteraadsleden georganiseerd. 
 
Nationale Parkendag 
De koepelorganisatie heeft onlangs een dag georganiseerd die in het kader stond van de toekomst van 
de Nationale Parken. Ook DG Donné Slangen van LNV was hierbij aanwezig.  
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Contact ProRail 
Op 5 december jl. heeft een werkbezoek van Harro Homan, de regiodirecteur Randstad noord van 
ProRail plaatsgevonden. Hij zal worden benaderd met de vraag om een presentatie te geven in een van 
de volgende OO’s over de verbinding tussen de werkzaamheden van ProRail en natuur (actie). ProRail is 
bereid om te investeren in bijvoorbeeld faunapassages. Mevrouw Van Wesemael merkt op dat ProRail 
een verandering heeft doorgemaakt. Ze nemen verantwoordelijkheid voor biodiversiteit en wat 
daarmee samenhangt en stellen hiervoor ook budget beschikbaar.  
Mevrouw Tienkamp merkt op dat hierbij ook een verbinding kan zijn met het Nationaal Programma 
Landelijk Gebied (NPLG) en de groenblauwe benadering daarin.  
 
Europarc conferentie 
De heer Roem, mevrouw Greeuw en mevrouw Kuipers zijn aanwezig geweest bij de conferentie die in 
het teken stond van klimaatadaptie. Het was de moeite waard om meer te horen over de Europese 
ontwikkelingen op dit gebied. 
 
NP Texel 
Er heeft intercollegiaal contact plaatsgevonden met de voorzitter van het NP Duinen van Texel, Jan van 
de Venis.  

 
3. Rondje ontwikkelingen NPZK 

Mevrouw Kuipers geeft aan dat de deelname aan de Europarc conferentie interessante inzichten heeft 
opgeleverd in ontwikkelingen in andere landen die verder zijn met inspelen op de klimaatveranderingen. 
Zo heeft het Verenigd Koninkrijk maatregelen genomen om in 2050 CO2 neutraal te zijn. Een van de 
ontwikkelingen is het inzetten op klimaatneutraal vervoer van bezoekers van het Nationaal Park. Een 
ander punt is het vormen van een beeld van wat de klimaatveranderingen betekenen voor een gebied 
en hoe dat er concreet uitziet in 2100. Dat geeft inzicht in hoe groot de veranderingen zijn, wat 
gecommuniceerd moet worden en wat in het beheer moet worden gedaan. Op basis van deze 
informatie kan beter gestuurd worden. Haar conclusie is dat Nederland op het thema klimaatadapatie 
achterloopt op andere landen.  
 
Mevrouw Van Wesemael licht toe dat het SkyTEM bodemonderzoek is afgerond. Het was  
goed afgestemd met de omgeving en de resultaten volgen.  
Verder meldt zij dat in Bloemendaal in samenspraak met bewoners een living lab in het kader van 
brandveiligheid wordt voorbereid. Voor het doen van een oefening is inzet van de brandweer en 
derhalve de gemeente nodig en het uitvoeren hiervan komt niet tot stand. De heer Wijkhuisen licht toe 
dat vanuit de Veiligheidsregio Kennemerland een brandbestrijdingsoefening in PWN gebied plaatsvindt 
en dat die verbinding dus wel tot stand is gekomen. Ten aanzien van het punt van mevrouw Van 
Wesemael wordt afgesproken dat de heer Wijkhuisen binnen de gemeente navraag doet (actie).  
De heer Pander merkt op dat de evaluatie van de brand in Duin en Kruidberg van afgelopen augustus 
ook interessante leerpunten biedt.  
 
De heer Carree geeft aan lid te zijn van het dagelijks bestuur van de Veiligheidsregio Kennemerland. In 
een onlangs gehouden overleg zijn twee ontwikkelingen benoemd die voor het OO relevant zijn. Ten 
eerste betreft dit de nieuwe manier van waterwinning bij brandbestrijding, namelijk door het overgaan 
van brandkranen op waterwagens. Dit heeft mogelijk gevolgen in het duingebied. Ten tweede wordt in  
2023 onderzoek gedaan naar een nieuwe manier van natuurbrandbestrijding in de regio. De 
projectleider Maurice Peschier wil graag in contact komen met het NPZK. Afgesproken wordt dat de 
heer Carree zijn contactgegevens deelt met mevrouw Greeuw zodat de heer Peschier uitgenodigd kan 
worden voor een vergadering van de adviescommissie (actie).  
 
Mevrouw Tienkamp meldt dat de herontwikkeling van Elswout volop bezig is. Het is de bedoeling om in 
de loop van 2023 een bestemmingsplanwijziging aan te vragen. Er hebben diverse activiteiten 
plaatsgevonden, zoals een bezoek van de gemeenteraad, contact met de betreffende wethouder en het 
houden van een open dag voor het publiek. Ten behoeve van bespreking door de gemeente worden ook 
enkele alternatieven voor de ontwikkeling van Elswout uitgewerkt.  
 



Verslag Overlegorgaan NPZK d.d. 9 december 2022   
 
 

3 

 

Daarnaast merkt ze op dat het Nationaal Programma Landelijk Gebied wordt uitgewerkt in het 
Provinciaal Programma Landelijk Gebied (PPLG). Provincie Noord-Holland is hierin opgedeeld in vijf 
deelgebieden, waaronder het deelgebied Zuid-Kennemerland en Amstelland. De heer Pander neemt 
deel aan de stuurgroep van dit gebied. In dit programma komen alle opgaven bij elkaar en zij geeft dan 
ook aan dat dit een hele belangrijke ontwikkeling voor de komende jaren wordt waarvoor ook veel 
middelen beschikbaar zijn.  
 
De heer Pander meldt dat in januari maatregelen worden getroffen in het duinbos om de begroeide 
open plekken weer vrij te maken van met name de Amerikaanse vogelkers. Later in het jaar vinden ook 
bij het strand werkzaamheden plaats.  
Verder meldt hij dat per 1 april  2023 voor de vier parkeerplaatsen betaald parkeren wordt ingevoerd. 
Dit betreft Koningshof, Duin- en Kruidberg, Midden-Heerenduin en Heerenduinen. Er is goed overleg 
met de gemeente Velsen over het effect hiervan en de drukte wordt in aanloop naar het invoeren van 
het betaald parkeren geïnventariseerd.   
Tenslotte meldt hij dat gewerkt wordt aan de gebiedsvisie voor Koningshof en Duin-Kruidberg. Deze 
wordt in het voorjaar afgerond. Het belangrijkste beslispunt is hoe te komen bij het ideaalbeeld: 
grootschalig en snel of kleinschalig met een langere looptijd maar meer kwaliteit.  
 
De heer Carree complimenteert PWN voor het tijdig meenemen en mee laten denken van de gemeente 
over communicatie ten aanzien van het project dat bij het Wurmerveld plaats gaat vinden. In 2023 en 
2024 worden exoten weggehaald en gaat herinrichting plaatsvinden.  
Verder meldt hij dat de Dutch Grand Prix ook in 2024 en 2025 in Zandvoort plaatsvindt. In 2023 vindt de 
DGP eind augustus plaats. Hierdoor kan in verband met de vakantieperiode sprake zijn van overlap van 
toeristische bezoekers aan Zandvoort en het bezoek aan de DGP. Op bepaalde punten zullen keuzes 
gemaakt moeten worden, bijvoorbeeld ten aanzien van het parkeerbeleid.  
 
De heer Smeets licht toe dat in Velsen onder de noemer ‘van Pont tot Park’ gewerkt wordt aan het 
anders vormgeven van het centrum van IJmuiden. Het is de bedoeling om de duinen meer de stad in te 
trekken en de entree naar de duinen meer bij de stad te betrekken. Contact met het NPZK hierover kan 
nuttig zijn voor de keuzes die hierin gemaakt kunnen worden. Op de vraag van de heer Roem of vanuit 
de ambtelijke organisatie contact hierover is gelegd, geeft de heer Smeets aan dit niet exact te weten en 
Barbara Smits te vragen om contact met de heer Pander en mevrouw Kuipers op te nemen (actie).  
 
De heer Wijkhuisen licht toe dat het thema damherten de aandacht heeft. Dit is actueel in verband met 
een aantal aanrijdingen. Het heeft ook een relatie met de trajectstudie naar de Zeeweg die PNH gaat 
uitvoeren in het kader van bereikbaarheid. Eind 2023 is daar meer bekend over. 
De heer Carree merkt op dat aanrijdingen met herten ook de aandacht hebben van de Zandvoortse 
gemeenteraad. In de afgelopen twee weken was sprake van vier aanrijdingen op de Zeeweg. De mensen 
die bij een aanrijding betrokken zijn,  zijn veelal Zandvoortse inwoners. De vraag vanuit de 
gemeenteraad is dan ook hoe hierover in gesprek kan worden gegaan met het NPZK en PNH. Op 
voorstel van de heer Roem wordt afgesproken dat mevrouw Wesemael in een memo de afspraken, 
werkwijze en stand van zaken toelicht zodat de heer Carree dit kan gebruiken voor het nader 
informeren van de gemeenteraadsleden (actie). De heer Wijkhuisen doet de suggestie om aan de hand 
van feitelijke informatie te objectiveren wat de eventuele relatie is tussen de momenten waarop 
gejaagd wordt en de momenten waarop aanrijdingen plaatsvinden.  
 

4. Presentatie: Nieuwe Beleidskader Nationale Parken inclusief de link met andere Rijksprogramma’s 
(o.a. NPLG) 
De heer Roem heet Masja Stefanski, projectleider nieuw beleidsprogramma Nationale Parken van het 
ministerie van LNV, van harte welkom.  
 
Aan de hand van een presentatie geeft ze een toelichting op de stand van zaken. Aanleiding van het 
nieuwe beleidskader is het aflopen van het huidige programma. Dit is geëvalueerd en de conclusie is 
getrokken dat de nationale parken doorgezet moeten worden, maar dat er wel meer duidelijkheid 
moet komen. Beoogd wordt dat provincies en het rijk begin 2023 een akkoord op hoofdlijnen hebben 
om vervolgens in 2023 tot een nadere uitwerking te komen. Hierin moet onder meer de taakverdeling  
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en de verantwoordelijkheid duidelijk zijn. Ze adviseert om de ontwikkeling in de provinciale 
gebiedsprogramma’s als kans te zien om op aan te haken.  
 

Een van de bespreekpunten voor de verdere uitwerking betreft de punten die wettelijk vastgelegd gaan 
worden ten aanzien van wat wel of niet terug te zien is in een Nationaal Park. Het toewerken naar het 
streefbeeld bevat enerzijds het van onderaf verder opbouwen van dit beeld, maar wel met een basis die 
op orde is om het label Nationaal Park niet te laten verwateren.  
Op de vraag van mevrouw Van Wesemael of ook overwogen wordt om een weging in categorieën in te 
voeren, licht mevrouw Stefanski toe dat in verband met diverse discussies over zonering e.d. dit punt nu 
niet wordt opgenomen. In de toekomst zou dit wel aan de orde kunnen komen, afhankelijk van de 
ontwikkeling van de parken.  
 

Vervolgens licht ze toe dat ten aanzien van de ontwikkelperspectieven sprake is van twee opties over de 
robuustheid en de bescherming van de natuurkern. De exacte invulling daarvan moet per gebied 
worden beschouwd en wordt dan ook niet verplicht vastgelegd. Dit komt overeen met de flexibiliteit uit 
het NPLG.  
 

De minister van LNV kan op voorstel van een provincie parken aanwijzen en de status afnemen. De 
huidige in de wet vastgelegde criteria zijn wat vaag. De nieuwe uitwerking van criteria komt terug in een 
beleidsregel. De essentie blijft dat het gebied natuur betreft. Bij de toetsing van nieuwe parken wordt 
gekeken naar uniciteit en verschillen met al bestaande parken.   
 

Beoogd wordt om in de criteria op te nemen dat activiteiten in het park geen negatief effect hebben op 
de natuur. Ook wordt nagedacht over een optie om een kern als Nationaal Park aan te wijzen zodat in 
het gebied daaromheen onder de vlag van het NP activiteiten kunnen worden aangeboden.  
De basis hierbij is dat het label beschermd wordt en dat in het Nationaal Park aan bepaalde 
kwaliteitseisen wordt voldaan.   
 

Vervolgens licht ze de opzet van de landelijke organisatie toe. Vanuit de evaluatie is de opdracht 
gegeven om tot een heldere opdrachtgever/opdrachtnemer relatie te komen. Deze betekent dat LNV en 
de provincies de opdrachtgever rol hebben. De NP’s en de tbo’s zijn opdrachtnemer met een landelijk 
uitvoeringsbureau dat ondersteunt. Daarnaast wordt een klankbordgroep met partners gevormd.  
 

Ten aanzien van de samenhang met andere projecten en programma’s, is de aansluiting met de 
provincie in het kader van het NPLG van groot belang. Verder spelen Programma Natuur, Agenda 
Natuurinclusief, Mooi Nederland en NOVI/NOVEX. Dit laatste onderwerp betreft ruimtelijke ordening en 
hierover wordt binnenkort een brief verwacht. Haar advies is om deze ontwikkeling goed in de gaten te 
houden. De heer Van Herk geeft aan dat het NPZK hier nog onvoldoende op is aangehaakt.  Op verzoek 
van de heer Roem wordt afgesproken dat mevrouw Stefanski de brief doorstuurt aan mevrouw Greeuw 
zodat zij deze kan delen met alle leden van het OO (actie).  
 

Tenslotte licht ze de politieke context toe.  
 

Op de vraag van mevrouw Van Wesemael en mevrouw Tienkamp of er Nationale Parken toegevoegd 
kunnen worden, geeft mevrouw Stefanski aan dat dit mogelijk is. Zowel uitbreiding als een geheel 
nieuwe aanvraag behoren tot de mogelijkheden. De provincie is de partij die de aanvraag moet doen.  
Naar aanleiding van de vraag van mevrouw Tienkamp over de betrokkenheid van de andere parken bij 
het nieuwe beleid licht mevrouw Stefanski toe dat binnenkort een overleg bij het 
Samenwerkingsverband Nationale Parken plaatsvindt en een bijeenkomst voor een brede doelgroep.  
 

Ter afronding dankt de heer Roem mevrouw Stefanski hartelijk voor haar presentatie en toelichting.  
 

5. Update Projectplan NPZK 2.0 
De heer Van Herk geeft ten eerste een algemeen beeld van de stand van zaken van de activiteiten. Ten 
aanzien van het eerder stopgezette project gebiedsfonds licht hij toe dat verkennende gesprekken 
plaatsvinden met CM ticketing. Dit bedrijf verzorgt onder meer de tickets voor de DGP. Het is een 
wereldwijd opererend bedrijf dat zich voor goede doelen wil inzetten door in het proces van het kopen 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2022/12/12/kamerbrief-aanbieding-provinciaal-startpakket-fysieke-leefomgeving
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van een kaartje de mogelijkheid aan te bieden dat de koper voor één euro een concreet project kan 
steunen. In 2023 komt de uitwerking hiervan terug op de agenda. Mevrouw Van Wesemael en mevrouw 
Tienkamp adviseren op basis van hun ervaringen in het Westelijk Tuinbouwgebied en op Elswout om de 
mogelijkheid tot steun zo concreet mogelijk te maken, omdat dit het meeste aanspreekt.  
 
Update Westelijk Tuinbouwgebied 
De heer Van Herk licht toe dat de inhoudelijke verkenning en koers van de toekomst is afgerond. De 
uitkomsten van de eerste ronde met overheden en beheerders zijn aangevuld met de input uit de 
tweede ronde met verschillende belanghebbenden uit het gebied. Tijdens toelichting bij de vereniging 
tuin van Haarlem en de ondernemingsvereniging bleken de reacties in het algemeen positief op de 
ontwikkeling dat de omgeving groener wordt. Er zijn twee aandachtspunten om mee te nemen: de 
suggestie is gedaan voor een soortgelijk project als de Vlotter in Heemskerk en er is begrip voor de 
ondernemers die in het gebied gevestigd zijn en het goed meenemen van deze groep.  
Het vervolg is gericht op het ontwikkelen van een inrichtingsplan waarin aan de slag wordt gegaan met 
deelgebieden. Dit wordt een participatief proces met ondernemers en bewoners. Gemeente Haarlem 
heeft de coördinatie op dit proces waarin alle partijen even veel deelnemen. Het NPZK laat die rol dan 
los en is vervolgens een van de deelnemende partijen.  
 
Groene verbinding opgaven NPZK – Spaarnwoude 
De heer Van Herk licht toe dat met de beheerders en de overheden wordt gesproken over de opgaven 
en de gewenste richting. De uitkomst daarvan wordt teruggekoppeld aan het OO. In dit project worden 
drie deelgebieden onderscheiden: binnenduinrand, Kennemer tuin en polderkamers. De inzet is om het 
groene landschap in zijn geheel te versterken en robuuster met elkaar te verbinden. PNH is nauw 
betrokken bij dit project. De heer Van Herk geeft aan gezien de omvang van het project ook graag de 
input van de OO leden op het project te vernemen. De heer Wijkhuisen wijst op de ontwikkeling van de 
Velserboog en de impact hiervan op het noordelijke deel van het gebied.   
 
Vergroening paardenhouderij 
De heer Van Herk licht toe dat samen met NM, PWN en de KNHS (Koninklijke Nederlandse Hippische 
Sportfederatie) het concept is ontwikkeld dat bedoeld is om paardenhouders te inspireren tot een 
andere inrichting van hun paardenhouderij. Het concept is zowel voor ondernemers als voor de natuur 
interessant. Samen met KNHS wordt een ondernemer gezocht die in 2023 met het concept aan de slag 
wil gaan en hier toekomstperspectief voor zijn of haar paardenhouderij in ziet. Suggesties hiervoor zijn 
welkom. Aan de hand van deze pilot wordt het concept ervaren en verder uitgewerkt.  
PNH heeft aangegeven ruimte te zien om dit mogelijk vanuit PNH in Santpoort-Noord verder te 
ontwikkelen.  
 
Regio Deal ‘Naar een groene en gezonde MRA-west’, en inzet lobby 
De heer Van Herk licht toe dat de aanvraag voor de Regio Deal is gedaan en dat het belangrijk is om dit 
te weten indien dit in andere overleggen aan de orde komt. De aanvraag richt zich op de brede welvaart 
ten aanzien van kansengelijkheid en sociale cohesie. Daarnaast richt het zich op het landschap en 
klimaatadaptatie. Begin 2023 vindt besluitvorming plaats over het al dan niet doorgaan naar de 
volgende ronde met uiteindelijk in juni een uitkomst. Het ingediende voorstel is gebaseerd op drie 
pijlers:  
 
Pijler 1 Groene en gezonde wijken en steden  
Pijler 2 Strategische versterking landschap en recreatie 
Pijler 3 Maatschappelijke beweging door sociale en natuurinclusieve ondernemers 
 
Het richt zich op de westelijke metropoolregio waarbij Haarlem de hoofdaanbieder is in combinatie met 
Velsen. Vanuit gemeente Haarlem is reeds beschikking over een collegebesluit en PNH heeft een 
steunbetuiging afgegeven.  
 
De heer Smeets geeft naar aanleiding van een opmerking van mevrouw Scheffer over het voor de 
IJmond toegekende just transition fund aan dat dit zich richt op verduurzaming van het midden- en 
kleinbedrijf.  
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Op de vraag van de heer Carree hoe de betrokkenheid van Zandvoort is georganiseerd, licht de heer Van 
Herk toe dat deze tot nog toe beperkt is. De ambtelijke organisatie is vanuit Haarlem betrokken. De heer 
Carree geeft aan meer informatie hierover te willen ontvangen. De heer Van Herk merkt op de 
betrokkenheid van Zandvoort beter te willen organiseren. Derhalve wordt afgesproken dat beiden 
hierover contact hebben (actie).  
 
De heer Smeets meldt dat door gemeente Velsen nog geen besluit hierover is genomen. 
 
Regionaal bezoekersmanagement 
Mevrouw Kuipers licht aan de hand van een presentatie de stand van zaken toe. Een groot aantal 
partijen is betrokken bij het nadenken over recreatie en in tweede instantie toerisme. Op dit moment 
worden de opgaven gedefinieerd om te komen tot een visie en vervolgens een kansenkaart met 
maatregelen. Omdat er behoefte is aan nieuwe recreatieruimte en omdat natuur en recreatie niet goed 
in balans zijn, is het belangrijk om de opgaven te definiëren en te bepalen of het aanbod overeenkomt 
met de recreatievraag. Ten behoeve hiervan wordt onderzocht of een typering van de 
recreatiegebieden gemaakt kan worden, zodat het hele recreatiepalet kan worden opgesteld. Door het 
maken van deze mix in recreatiegebieden ontstaat inzicht in de beschikbare plekken en doelgroepen. 
Het resultaat is een toekomstkaart met een zonering, een kansenkaart en een notitie waarin dit wordt 
beschreven. Op basis hiervan kunnen de vervolgstappen worden bepaald. Ook bij dit project is PNH 
betrokken en heel geïnteresseerd in de aanpak.  
 
Zoneringsonderzoek  
Mevrouw Kuipers licht toe dat SOVON het zoneringsonderzoek gaat uitvoeren zodat in kaart wordt 
gebracht welke gebieden in het belang van de natuur rustig genoeg gehouden moeten worden. Het 
onderzoek richt zich primair op de broedvogels en wordt verbonden met het project over regionaal 
bezoekersmanagement. 
 
Landschapsbiografie 
Mevrouw Greeuw licht toe dat drie bureaus zijn benaderd voor een offerte om een landschapsbiografie 
en een Landschapsecologische Systeem Analyse (LESA) op te stellen. Door alle bureaus is aangegeven 
dat de ambities te hoog zijn voor het beschikbare budget. Met één van de bureaus vindt een 
vervolggesprek plaats over de mogelijkheden die er zijn binnen het gegeven budget. Dit kan leiden tot 
aanpassing van de ambities. Het gesprek wordt samen met PNH gevoerd die bij dit project is betrokken. 
De heer Pander geeft aan graag geïnformeerd te willen worden over de uitkomsten in verband met zijn 
deelname aan de stuurgroep van het PPLG. 
Naar aanleiding van de opmerking van de heer Van Herk dat de biografie en analyse breder inzetbaar 
moeten zijn, doet mevrouw Tienkamp de suggestie om bij PNH te informeren of zij de inhoudelijke 
analyse financieel kunnen ondersteunen zodat NPZK zich in de inzet kan richten op de publieksversie.  
 

6. Verslagen 
Het conceptverslag van de adviescommissie van 8 november 2022 wordt ter kennisgeving aangenomen.   

 
7. Rondvraag en afsluiting 

De rondvraag is reeds onder agendapunt 3 aan de orde gekomen. De heer Roem sluit de 
vergadering onder dankzegging van eenieders inbreng. Daarnaast spreekt hij zijn dank uit voor de 
afgelopen vier jaar en bedankt hij alle betrokkenen en met name de vrijwilligers voor de goede 
samenwerking en hun inzet.  
 
Het volgende OO-overleg vindt op 10 maart 2023 plaats.  


	Verslag Overlegorgaan
	Nationaal Park Zuid-Kennemerland
	d.d. 9 december 2022, 10.00-12.30u

